
Protokół Nr 28/08
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 05.12..2008r. Początek 
posiedzenia godz. 16.00 zakończenie 19.30
Obecni Członkowie Komisji :
1.Anna Klepacz -  nieobecna
2.Piotr Tyrawa   -
3.Kordian Kosowski  -nieobecny
4.Tadeusz  Bierowski  -
5.Genowefa Pohoska – 

Nieobecni usprawiedliwieni:  
Nieobecni nieusprawiedliwieni:

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
 1.Skarbnik Urzędu Miejskiego- M. Ławer
 2..Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej- I. Kawałek
 3..Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich- W. Kuchejda

Porządek obrad : 
1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku.

3 .Omówienie projektu budżetu Miasta Kowary na rok 2009.

4.Omówienie pisma Dyrektorów Szkół Podstawowych i Dyrektora Publicznego Przedszkola  w 
Kowarach w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu w złotych dla pracowników jednostek działających w zakresie oświaty ( nie będących 
nauczycielami ).

5.Ustalenia miejscowości, w której pobierana jest opłata miejscowa, wysokości stawek opłaty 
miejscowej, terminów jej płatności oraz zarządzenia poboru opłaty miejscowej w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.

6.Omówienie  projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji  w roku 2008 na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. 

7.Omówienie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z  wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.

8.Omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kowarach na rok 2009” i projektu uchwały w 
sprawie „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Kowarach na rok 2009”.
  
9. Zmiany w budżecie miasta na rok 2008.

10. Sprawy różne.



Ad1i2.
Przewodnicząca dokonała otwarcia posiedzenia Komisji witając zaproszone osoby oraz Radnych. 
Następnie  przedstawiła planowany porządek obrad. Zaproponowała , aby ze wzglądu na 
późniejsze rozpoczęcie pracy Komisji oraz niepełny jej skład zdjąć z porządku posiedzenia 
omówienie projektu budżetu na rok 2009. Propozycja zmian została przyjęta.
Ad3.
Przewodnicząca zaproponowała , aby pierwsze czytanie projektu budżetu na rok 2009 odbyło się w 
innym terminie z udziałem  zainteresowanych  Radnych, również spoza Komisji Propozycja została 
przyjęta jednogłośnie.
Ad4.
W nawiązaniu do pisma Pani Dyrektor SP Nr1 , SP Nr 3 oraz Pani Dyrektor Przedszkola Nr1Pan 
Skarbnik zaznaczył ,że w/ w  jednostki mimo otrzymanego pisma w tej sprawie ,nie dokonały 
weryfikacji zaproponowanych tabel wynagrodzeń w stosunku do złożonych planów finansowych na 
rok 2009. Ponadto dodał ,że regulacja wynagrodzeń jest bardzo ściśle powiązana z możliwościami 
finansowymi budżetu jednostek a także, iż zmiana tabel wynagrodzeń na ogół następuje po 
uchwaleniu budżetu jednostki, co ma miejsce w lutym bądź w marcu każdego roku budżetowego. 
Biorąc powyższe pod uwagę zaproponował , aby w  celu zatwierdzenia wartości jednego punktu w 
złotych oraz najniższego wynagrodzenia zasadniczego I kategorii zaszeregowania określone w 
tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników nie będących 
nauczycielami, wrócić do sprawy na przełomie I i II kwartału roku budżetowego 2009. Przypomniał 
również ,że w projekcie budżetu na rok 2009 dla jednostek budżetowych przyjęto w stosunku do 
planowanych wydatków w roku 2008, wzrost wynagrodzeń  wraz z pochodnymi o 3,9%.
 Przewodnicząca dalej odczytała uzasadnienie pisma dyrektorów placówek z którego wynika , iż 
wzrost stawki najniższego wynagrodzenia oraz wartości punktu wiąże się z potrzebą ujednolicenia 
stawek wynagrodzenia w odniesieniu do innych jednostek działających na terenie Kowar. Pan 
Skarbnik, członkowie Komisji oraz obecna na spotkaniu Pani Dyr. MOPS uznali ,iż ze względu na 
specyfikę  pracy poszczególnych jednostek  tworzenie jednej tabeli wynagrodzeń nie jest dobrym 
rozwiązaniem.
Ad5.
Po odczytaniu projektu uchwały wywiązała się dyskusja, w wyniku której ustalono, że członkowie 
Komisji nie  mają wystarczającej informacji co do ilości miejsc noclegowych, ich lokalizacji w 
naszym mieście. Zastanawiano się, w związku z ewentualnym pobieraniem opłaty miejscowej nad 
efektami ekonomicznymi . Wyrażono wątpliwości  czy nie dojdzie do sytuacji , gdy koszta 
wdrażania  uchwały i jej prowadzenia  nie przekroczą zysków. W efekcie głosowania projekt 
uchwały został zaopiniowany negatywnie ( dwa głosy przeciw, jeden za).
Wniosek :
1. Komisja prosi o przedstawienie wyczerpującej informacji co do ilości miejsc noclegowych i 
ich lokalizacji oraz  ilości osób świadczących usługi w zakresie zakwaterowania w Kowarach.

Ad6.
Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji w wys. 5.586 zł. dla Rzymskokatolickiej Parafii 
Imienia NMP w Kowarach na dofinansowanie prac przy obiekcie zabytkowym plebanii w 
Kowarach 
zaopiniowany został jednogłośnie, pozytywnie.
Ad7.
 Projekt uchwały omówiła dyr. MOPS Pani Irena Kawałek, która przybliżyła  sposób wyliczenia 
kosztu 1 godz. usług opiekuńczych, przypomniała  wysokość progu dochodowego dla osoby 
samotnej i w rodzinie w Kowarach. Komisja większością głosów ( przy jednym wstrzymującym się 
głosie) pozytywnie zaopiniowała koszt jednej godziny usług opiekuńczych tj. 13zł 60 gr. 
świadczonych przez MOPS w roku 2009.
Ad8.  



Projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Kowarach na rok 2009” i projektu uchwały w sprawie „Miejskiego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Kowarach na rok 2009”omówiła Pani Wiesława 
Kuchejda Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich.
W toku dyskusji związanej z przedstawionymi programami  podjęto następujące wnioski:
1.W związku z wykazaniem  w programie jednej z przyczyn szerzenia się alkoholizmu wśród 
dzieci i młodzieży tj.  niewystarczającej ilości kontrolujących punkty sprzedaży napojów 
alkoholowych pod kątem sprzedaży alkoholu nieletnim ,należałoby podjąć częstsze niż 
wskazane w programie działania kontrolne wobec przedsiębiorców prowadzących sprzedaż 
napojów alkoholowych.
2.Konieczne jest w celu zwiększenia poziomu edukacji w zakresie profilaktyki alkoholowej, 
nikotynowej prowadzenie na terenie placówek oświatowych w Kowarach programów 
profilaktycznych adresowanych do dzieci i młodzieży, ich rodziców i nauczycieli .
3.Ze wzglądu na duży koszt „kupowanych” programów warto byłoby sięgnąć po umiejętności 
pisania programów i ich wdrażania przez specjalistów pracujących w Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych , Centrum Terapii i Uzależnień, w PPP, w Świetlicach 
Środowiskowych.
 Koszty realizacji obu programów Komisja zaopiniowała pozytywnie, w tym wzrost wynagrodzenia 
wraz z pochodnymi za udział w pracach Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Swoje stanowisko Komisja argumentuje faktem ,iż wynagrodzenie członków 
Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kowarach było niskie ze względu 
na brak regulacji wynagrodzeń od  wielu lat .
Ad9.
Zmiany w budżecie zarówno po stronie zwiększenia dochodów budżetu miasta  jak i zwiększenia 
wydatków budżetu miasta  omówił Pan Skarbnik. Komisja zaopiniowała pozytywnie wszystkie 
zmiany w budżecie miasta na rok 2009. Komisja wyraziła zadowolenie ze zwiększenia wydatków 
inwestycyjnych na realizację zadania „Termomodernizacja budynku MOK w Kowarach” co jest 
równoznaczne z realizacją wniosku Komisji z posiedzenia z dnia …..
10.Wyczerpano porządek posiedzenia, przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział w pracy 
Komisji i zamknęła jej posiedzenie.  

             Protokołowała                                             Przewodnicząca     Komisji 
                                                                                           
                G. Pohoska                                                                 G. Pohoska


